
Rada Miejska w Prudniku 
Radni-Sesja 

Protokół nr XX 

XX Sesja w dniu 2 stycznia 2020  

Obrady rozpoczęto 2 stycznia 2020 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 13:00 tego samego 

dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

/lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/ 

 

Obecni: 

1. Zygmunt Bochenek 

2. Rafał Bolibrzuch 

3. Ryszard Czeczel 

4. Josel Czerniak 

5. Andrzej Gajewski 

6. Alicja Isalska 

7. Zbigniew Kosiński 

8. Marcin Krasoń 

9. Katarzyna Licznar 

10. Paweł Licznar 

11. Ludmiła Lisowska 

12. Edward Mazur 

13. Stanisław Mięczakowski 

14. Edward Mróz 

15. Urszula Rzepiela 

16. Zygmunt Trojniak 

17. Jacek Urbański 

18. Tomasz Wisła 

19. Arkadiusz Zaczyński 

20. Zofia Zeprzałka-Krzemień 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Sesję otworzyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Prudniku Alicja Isalska. Przywitała 

radnych i zaproszonych gości. Poinformowała, że sesja Rady Miejskiej została zwołana na 

wniosek Burmistrza Prudnika z dnia 30 grudnia 2019 r. w trybie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

/wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu/ 

W momencie otwarcia w obradach uczestniczyło 15 radnych Rady Miejskiej, co stanowi 

wymagane quorum. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2020 rok (druk nr  

355). 

Projekt uchwały druk nr 355 omówiła Skarbnik Gminy Jadwiga Zielińska. Wyjaśniła, że w 

związku ze wzrostem kosztów i opłat za odbiór odpadów komunalnych, podjętą uchwałą 

Rady Miejskiej Nr XVIII/313/2019 z dnia 9.12.2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty, a także 



protokołem z negocjacji umowy uwzględniającym przewidywaną do odbioru ilość odpadów 

komunalnych oraz ceny jednostkowe za 1 Mg poszczególne frakcje odpadów - dokonuje się: 

1) zwiększenia dochodów w dziale 900 w § 0490 o kwotę 959.500,00 zł; 

2) zwiększenia wydatków w dziale 900 rozdziale 90002 o kwotę 959.500,00 zł. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos 

odnośnie projektu uchwały? 

Głos zabrał radny Zygmunt Trojniak. Zapytał z czego wynika przedstawiona kalkulacja? 

Ile osób złożyło deklaracje? Padło również pytanie odnośnie ulotek informacyjnych. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska 
poinformowała, że na dzień dzisiejszy nie jest w stanie udzielić takich informacji. Dane do 

kalkulacji brane było ze stanu grudniowego, gdzie zadeklarowanych było 21530 osób. Ta 

liczba zmniejszyło się już, gdyż część osób oświadczyła, że nie zamieszkuje w Prudniku. 

Odnośnie ulotek Kierownik Referatu poinformowała, że będą one w najbliższym czasie 

dostarczane do właścicieli nieruchomości. 

Radny Zygmunt Bochenek poruszył kwestię związane ze stratami poniesionymi przez ZUK 

w roku 2019. Zapytał czy kwota 20 zł za osobę jest kwotą optymalną? Czy istnieje ryzyko, że 

w najbliższym czasie znów będzie musiało dojść do podwyżek? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak podkreślił, że ZUK jako podmiot działający całościowo 

wygenerował straty na innych działalnościach. Odnośnie odpadów to ustawa narzuca na 

Gminę, aby bilansowały się koszty z nimi związane.  Dodał, że nie jest w stanie stwierdzić co 

wydarzy się na przestrzeni całego roku. Zapewnił jednak, że gmina będzie szukać 

oszczędności. Na dzień dzisiejszy kwota 20 zł powinna się bilansować, jednak trzeba brać 

pod uwagę to, że na koszty zewnętrze gmina nie ma wpływu.   

Radny Zygmunt Bochenek w nawiązaniu zapytał dlaczego ZUK nie przynosi zysków na 

gospodarce odpadami skoro uznaje się, że jest to czysty biznes? Stwierdził, że może należy 

przyjrzeć się działalności ZUK-u. Poruszył też kwestię działalności linii sortowniczej. 

Burmistrz oznajmił, że skoro jest tak dużo pomysłów na to, aby PSZOK działał lepiej to 

chętnie wydzierżawi go osobie prywatnej. Dodał, że największym zyskiem jest składowani 

odpadów, a nie przerzucenie ich przez linie sortowniczą. Gmina, owszem może zacząć 

zarabiać na mieszkańcach. Wówczas cena musiałaby wzrosnąć do 22-23 zł/osoba. 

W dalszej dyskusji dotyczącej segregacji wzięli udział radni: Andrzej Gajewski, Edward 

Mazur. 

Radna Urszula Rzepiela wyraziła zdanie, że życie pokazuje, iż gmina jest tym bardziej 

samodzielna, im więcej funkcji wykonuje w obrębie własnego terenu samodzielnie. Zlecanie 

wielu usług na zewnątrz z jednej strony wydaje się udogodnieniem, jest natomiast 

ubezwłasnowolnieniem.  Radna wyraziła ubolewanie, że zalecenie budowy kompostowni 

uwzględnione w strategii z 2010 roku przez tyle lat było pomijane. Radna uznała, że należy 

pomyśleć nad tym, aby odpady zielone zaczęły być składowane na terenie Gminy Prudnik. 

Burmistrz oznajmił, że plany budowy kompostowni traktuje bardzo poważnie. Zmiany, które 

zostały dopuszczone do Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami nie uwzględniało 

niestety kompostowni. Jeśli tylko pojawi się taka możliwość to punkt ten zostanie 

wprowadzony.  

Radna Zofia Zeprzałka – Krzemień zapytała czy w podwyżce cen, o których mowa na 

dzisiejszej sesji uwzględniony został częstszy odbiór pojemników z odpadami w okresie 

letnim oraz czyszczenie tych pojemników? 

Burmistrz poinformował, że w zakresie częstotliwości system nie uległ zmianie. 

Harmonogram wywozu i częstotliwość jest wystarczająca. Jeśli zostanie zmienione to wraz z 

nią koszty ulegną zmianie.   

Radny Zygmunt Bochenek zgłosił problem, że osoby starsze będą miały problem z 

otwieraniem pojemników, gdy będą one zamykane na klucz.  



Burmistrz wyraził opinię, że jeśli ktoś ma w sąsiedztwie osobę starszą czy z zniedołężniałą 

to niech zaoferuje jej swoją pomoc.  

Między radnym Zygmuntem Trojniakiem a Burmistrzem wywiązała się dyskusja dotycząca 

zasadności zamykania kontenerów na odpady na klucz. Każdy z rozmówców przedstawił 

swój punkt widzenia. Radny argumentował, że zamykanie kontenerów będzie powodować 

wyrzucanie śmieci pod kontener, z kolei Burmistrz przekonywał, że nie zamykanie 

pojemników będzie dawało większość możliwość podrzucania śmieci do obcych kontenerów.  

Po zakończonej dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały druk nr 355 pod 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2020 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zygmunt Bochenek, Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Andrzej Gajewski, Alicja Isalska, 

Marcin Krasoń, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Edward Mróz, Zygmunt Trojniak, 

Jacek Urbański, Tomasz Wisła, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (6) 

Josel Czerniak, Zbigniew Kosiński, Katarzyna Licznar, Ludmiła Lisowska, Edward Mazur, 

Urszula Rzepiela 

 

Wobec powyższego glosowania Uchwała nr XX/340/2020 w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Prudnik na 2020 rok  została podjęta. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

 

3. Zamknięcie porządku obrad. 

Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Alicja Isalska zakomunikowała zamknięcie 

XXI Sesji rady Miejskiej w Prudniku.  

Protokół został sporządzony w dwóch jednobrzmiących egzemplarzach, oryginał pozostaje  

w aktach Rady Miejskiej, drugi egzemplarz zostaje przekazany Burmistrzowi Prudnika.  

 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Prudniku 

 

  

 

Przygotował(a): Joanna Chilińska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


